
 

 

 

Sinteza ședinței de comisii A.T.O.P. Bacău din 23.03.2023 

Locul de desfășurare: Sediul U.A.T. Asău, sala de ședințe. 

 

Ordinea de zi: 

- Informare și dezbatere: Problematica referitoare la gestionarea câinilor fără stăpân de 

pe domeniul public, în conformitate cu prevederile OUG 155/2001. 

      

Pentru o cunoaștere exactă a problematicii  și realităților din teren cu care se confruntă 

comunitățile, atât ședința comună pe comisii cât și cea trimestrială, s-a desfășurat  în sala de 

ședințe a U.A.T. Asău, la dezbateri participând responsabili cu atribuții în domeniu, primari ai 

comunităților de pe Valea Muntelui și consilieri județeni, după cum urmează: 

 - Silviu Pravăț - consilier județean PSD; 

 - Viorel Miron - primarul mun. Comănești; 

 - Emilian Budacă  -  primarul comunei Asău; 

 - Ioan Bujor -  primarul comunei Dofteana; 

 - Valeriu Atudorei - primarul comunei Brusturoasa; 

 - Viorel Ghelasă – directorul Direcției Silvice Bacău; 

 - Marius Daniel Iftimie – responsabil Serviciu Paza Pădurilor; 

 - cms. șef.de poliție Narcis Moței  – șeful Poliției Mun. Moinești;  

 - insp. prc. de poliție Cristian Claudiu Nicușor – șeful Biroului pentru Protecția Animalelor; 

 - insp. prc. de poliție Ionuț Avram - șeful Biroului pentru Protecția Fondului Forestier și Piscicol; 

- șefii ocoalelor și districtelor silvice din zona de competență.  



DEZBATERI: 

Reprezentantul I.P.J Bacău – insp. prc. Cristian Claudiu Nicușor - șeful Biroului pentru 

Protecția Animalelor a prezentat materialul precizat în ordinea de zi, subliniind necesitatea ca 

toate U.A.T.-urile să pună în aplicare prevederile OUG 155/2001. Pe fondul înmulțirii cazurilor 

de incidente cauzate de câinii fără stăpân, orice întârziere, invocându-se impedimente de ordin 

administrativ sau birocratic, poate conduce la evenimente tragice în sânul comunităților, care în 

mod firesc atrag răspunderea materială sau penală, după caz, a factorilor decidenți. În 

alocuțiunea sa, reprezentantul I.P.J Bacău a mai solicitat implicarea A.T.O.P. Bacău în procesul 

de urgentare a punerii în aplicare a prevederilor legale în acest domeniu de către U.A.T.-urile 

care nici la ora actuală nu au înființat ”„Serviciul de gestionare a câinilor fără stăpân”. 

Concluzionând, domnul Cristian Nicușor a precizat că: „prinderea sau eutanasierea nu 

este o soluție viabilă”. În sprijinul afirmației, exemplificând cu modelul de bună practică din 

Oradea, unde municipalitatea în asociere cu Fundația ”S.O.S Dogs” a reușit sterilizarea unui 

număr de 12.000 exemplare canine, doar într-un singur an. 

 

Primarul comunei Dofteana, domnul Ioan Bujor a intervenit după prezentarea 

materialului, arătând că siguranța cetățeanului nu constă doar în gestionarea acestei situații, ci 

și în încadrarea posturilor de poliție rurală cu personal. Dofteana, una din cele mai mari 

comunități din zonă, se confruntă cu această problemă de mai mulți ani. Toate intervențiile 

făcute în acest sens, au rămas nerezolvate. 

„Nu este firesc ca un cetățean care are punctual o problemă de competența organelor 

de poliție, să nu aibă cui se adresa în timpul zilei” – a precizat edilul comunei.  

 

Referitor la problema ridicată de domnul primar Bujor, șeful Poliției Municipiului Bacău – 

cms. șef. Adrian Tuluc și șeful Poliției Municipiului Moinești – cms. șef. Narcis Moței au arătat în 

intervențiile pe subiectul abordat, faptul că situația este foarte bine cunoscută la nivelul I.P.J. 

Bacău, preocuparea fiind pusă pe asigurarea resursei umane în cel mai scurt timp, odată cu 

noua promoție de agenți de poliție. Se lucrează în permanență la soluții de menținere a ordinii și 

liniștii publice, avându-se în vedere ca activitatea polițiștilor rurali să fie dublată de echipe de 

intervenție și patrulare din cadrul Poliției Rurale. Orice măsură adoptată la nivelul I.G.P.R. are 

ca obiectiv fundamental creșterea gradului de siguranță și încredere a populației în organele de 

poliție. 



 

Revenind la subiectul gestionării câinilor fără stăpân, primarul comunei Brusturoasa, 

domnul Valeriu Atudorei a propus pentru o eficiență mai mare, asocierea mai multor comune 

învecinate în vederea amenajării unor astfel de adăposturi. De asemenea, domnia sa și-a 

manifestat nemulțumirea pentru tot mai multe decizii luate la nivel central care prin diverse acte 

normative, pasează răspunderea totală pe umerii autorităților locale, care sunt deseori puse în 

situația de a aloca fonduri și resurse umane de care nu dispun. 

Primarul municipiului Comănești, domnul Viorel Miron a accentuat necesitatea 

coordonării la nivel zonal a acțiunilor de capturare și sterilizare a câinilor, deoarece numai așa 

se pot obține rezultatele scontate.  

„Degeaba vor depune eforturi autoritățile într-o zonă anume, dacă în vecinătate nu se 

recurge la măsuri similare și sincronizate. Va fi un consum inutil de energie și bani!” – a precizat 

domnul Miron. 

În acest sens, domnia sa a propus elaborarea unor programe de acțiune comune, care 

să se întreprindă în același timp. 

Reprezentantul societății civile, domnul Gabriel Bălan a avut o poziție ceva mai 

tranșantă, amintind că primarii au obligația să pună în aplicare toate prevederile legale ce au ca 

unic scop  asigurarea gradului de siguranță și liniște al oamenilor, indiferent de dificultățile cu 

care se confruntă la un moment dat aceștia. 

”În decursul timpului, în țară,  au fost nenumărate tragedii unde oameni nevinovați au 

plătit cu viața pentru că nu știu ce autoritate publică a simulat că-și face treaba, acest lucru 

oripilând opinia publică. Mereu constatăm după, că se putea, dar nu s-a reușit”. 

Aceeași opinie a împărtășit-o în cuvântul luat și domnul Sorin Umbrărescu – 

reprezentant al societății civile : „Există un singur reper – LEGEA.” Problema gestionării 

fenomenului de creștere a numărului de câini fără stăpân atât în zonele urbane cât și în cele 

rurale, reprezintă în fapt, un indice de siguranță, iar din acest motiv, orice justificare că nu se 

poate sau că nu există fonduri suficiente, nu conduc decât la menținerea unui climat de 

neîncredere față de autorități. 

În finalul dezbaterilor, subprefectul județului, domnul Narcis Jitaru a apreciat inițiativa 

A.T.O.P. Bacău de a iniția astfel de întruniri în teritoriu, dovadă a interesului de a cunoaște 

realitatea la firul ierbii, pentru ca legea să se armonizeze cu interesele comunităților. 



 

În acest sens, a subliniat necesitatea unor măsuri ferme care să fie puse în practică, de 

elaborare a unor programe comune la nivelul U.A.T.-urilor, după modelul de la Oradea, pentru 

capturarea și sterilizarea câinilor fără stăpân, singura metodă eficientă de ținere sub control a 

acestui fenomen care reprezintă de fapt, efectul nepăsării și indiferenței unor semeni care nu au 

înțeles că dreptul la a deține un animal de companie sau util gospodăriei, incumbă o mare 

răspundere. Prefectura și instituțiile abilitate cu ordinea și liniștea publică vor sprijini autoritățile 

locale în diminuarea acestui fenomen care nu de multe ori a generat situații dramatice. 

 

 

 



CONCLUZII: 

La finalul discuțiilor s-au stabilit următoarele obiective pentru A.T.O.P.: 

- Monitorizarea atentă a îndeplinirii obligațiilor prevăzute în O.U.G 155 / 21.11.2001, de 

către U.A.T.-uri, inclusiv acordarea suportului tehnic și juridic pentru înființarea serviciilor 

specializate prevăzute în Ordonanță. 

- Inițierea unor demersuri la nivelul I.G.P.R. prin Consiliul Județean Bacău și parlamentarii 

de Bacău, pentru rezolvarea cu celeritate a problemelor cu care se confruntă edilii din mediul 

rural, cu privire la încadrarea cu agenți a posturilor de poliție rurală. ( Cazul semnalat de 

primarul comunei Dofteana – dl. Bujor Ioan) 

- Continuarea deplasării în teritoriu pentru realizarea ședințelor comune a comisiilor de 

lucru A.T.O.P. Bacău, pentru identificarea cât mai reală și găsirea modalităților concrete de 

rezolvare a problemelor de siguranță și ordine publică cu care se confruntă comunitățile și 

reprezentanții acestora. 

 

Președintele A.T.O.P. Bacău 

                                           Consilier județean Vasile Isvoran 

 

       


